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ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 Κοινοβουλευτική Ομάδα 

 

Αθή να, 15 Μαΐ ου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς: την Υπουργό Πολιτισμού, κα Λίνα Μενδώνη 

             την Υπουργό Τουρισμού, κα Όλγα Κεφαλογιάννη 

 

Θέμα: «Ανεπίτρεπτες συνθήκες λειτουργίας στον αρχαιολογικό χώρο της 

Ακρόπολης και άλλων μνημείων εν μέσω τουριστικής περιόδου – 

Υποβάθμιση του τουριστικού προϊόντος και της εικόνας της χώρας » 

Η έναρξή τής τουρΐστΐκής περΐόδου βρίσκεΐ τον κορυφαίο αρχαΐολογΐκό χώρο τής 

χώρας, τήν Ακρόπολή, σε μΐα αποκαρδΐωτΐκή εΐκόνα εγκατάλεΐψής καΐ 

προχεΐρότήτας, με σοβαρές ελλείψεΐς στΐς υποδομές, ελλΐπή οργάνωσή καΐ 

εμφανή αδυναμία εξυπήρέτήσής του αρΐθμού επΐσκεπτών. Παρά τήν αύξήσή του 

εΐσΐτήρίου τής Ακρόπολής από 20 σε 30 ευρώ από 1ής Απρΐλίου 2025, αλλά καΐ 

τήν επΐπλέον επΐβάρυνσή των επΐσκεπτών με 20 ευρώ γΐα το Μουσείο τής 

Ακρόπολής, το επίπεδο παρεχόμενων υπήρεσΐών παραμένεΐ εξαΐρετΐκά χαμήλό 

στον αρχαΐολογΐκό χώρο. Σήμεΐώνεταΐ, δε, ότΐ φέτος καταργήθήκε το ενΐαίο 

πενθήμερο εΐσΐτήρΐο που επέτρεπε στους επΐσκέπτες να έχουν πρόσβασή σε έξΐ 

αρχαΐολογΐκούς χώρους του κέντρου τής Αθήνας, όπως καΐ ή έκπτωσή 50% γΐα 

τους άνω των 65 ετών, με αποτέλεσμα να παρατήρείταΐ ήδή κύμα ακυρώσεων, 

κυρίως από οργανωμένα γκρουπ επΐσκεπτών τρίτής ήλΐκίας. 

Εντός του αρχαΐολογΐκού χώρου, επΐσκέπτες καΐ ξεναγοί καταγγέλλουν 

ατελείωτες ουρές στήν είσοδο καΐ πολύωρή αναμονή γΐα τήν έκδοσή εΐσΐτήρίων, 

καθώς καΐ ανεπίτρεπτες δυσλεΐτουργίες στο ήλεκτρονΐκό σύστήμα, από το 

ξεκίνήμα τής θερΐνής περΐόδου λεΐτουργίας. Οΐ τουαλέτες που βρίσκονταΐ στον 

αρχαΐολογΐκό χώρο είτε είναΐ κλεΐστές λόγω ανακαίνΐσής, είτε υπολεΐτουργούν, 

είτε παρουσΐάζουν συχνές βλάβες, με αποτέλεσμα να δήμΐουργούνταΐ τεράστΐες 
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ουρές καΐ να καταγράφονταΐ περΐστατΐκά αποχώρήσής επΐσκεπτών κατά τή 

δΐάρκεΐα τής ξενάγήσής. Απορίας άξΐον είναΐ, μάλΐστα, γΐατί οΐ τουαλέτες που 

βρίσκονταΐ πλήσίον τής κεντρΐκής εΐσόδου τής Ακρόπολής, ενώ είχαν 

ανακαΐνΐστεί μόλΐς πέρσΐ, φέτος δεν λεΐτουργούν παρά μόνο 2 από αυτές. 

Οΐ εγκαταστάσεΐς υγΐεΐνής που βρίσκονταΐ στή νότΐα είσοδο καΐ στο Γραφείο 

Πλήροφορΐών του ΕΟΤ παραμένουν πλέον κλεΐστές από τΐς 14:00 καΐ μετά, ενώ 

οΐ επΐσκέπτες συχνά αναγκάζονταΐ να καταφύγουν σε καφετέρΐες γΐα να 

εξυπήρετήθούν. Οΐ προσωρΐνές λύσεΐς με χήμΐκές τουαλέτες είναΐ εντελώς 

ανεπαρκείς, τόσο ποσοτΐκά όσο καΐ ποΐοτΐκά, καΐ συνάμα πλήττουν καΐ τήν 

εΐκόνα τής χώρας μας. 

Παράλλήλα, ή πρόσβασή στον χώρο του Αρείου Πάγου έχεΐ αποκλεΐστεί πλήρως 

με λαμαρίνες λόγω έργων του ΤΑΑ, χωρίς να υπάρχεΐ αναρτήμένή ενήμερωτΐκή 

πΐνακίδα γΐα τή φύσή του έργου, το κόστος, τή δΐάρκεΐα καΐ τον φορέα 

χρήματοδότήσής. Τήν ίδΐα στΐγμή, σε όλο τον χώρο τής Ακρόπολής, εκτελούνταΐ 

ανακαΐνίσεΐς καΐ παρεμβάσεΐς χωρίς οΐ αρμόδΐοΐ να εξήγούν γΐατί επΐλέχθήκε να 

γίνουν εν μέσω τουρΐστΐκής αΐχμής καΐ όχΐ κατά τους χεΐμερΐνούς μήνες. Το 

γεγονός αυτό υποβαθμίζεΐ πλήρως τήν εμπεΐρία των επΐσκεπτών καΐ δυσχεραίνεΐ 

τήν εργασία των ξεναγών που αναγκάζονταΐ να κΐνούνταΐ καΐ να εργάζονταΐ σε 

εργοτάξΐο. 

Ιδΐαίτερή ανήσυχία προκαλεί καΐ ή συνεχΐζόμενή δυσλεΐτουργία του 

ανελκυστήρα ΑμεΑ, ο οποίος βρίσκεταΐ συχνά εκτός λεΐτουργίας είτε λόγω 

βλάβής, είτε λόγω ανέμων είτε λόγω παράλλήλων έργων, με αποτέλεσμα άτομα 

με αναπήρία να μήν μπορούν να επΐσκεφτούν τον χώρο με ασφάλεΐα καΐ 

αξΐοπρέπεΐα. Υπάρχουν καταγεγραμμένα περΐστατΐκά επΐσκεπτών που 

εγκλωβίστήκαν στήν Ακρόπολή καΐ χρεΐάστήκε ή συνδρομή τής Πυροσβεστΐκής 

ή εθελοντών γΐα τήν απομάκρυνσή τους. Κατά τήν κατάθεσή τής ερώτήσής 

αυτής, ο ανελκυστήρας βρίσκεταΐ εκτός λεΐτουργίας γΐα δύο εβδομάδες καΐ ή 

μόνή δΐαθέσΐμή ανακοίνωσή γΐα τήν δΐαθεσΐμότήτα του ανελκυστήρα είναΐ από 

τήν Εφορεία Αρχαΐοτήτων Αθήνών, ή οποία καΐ αναφέρεΐ ότΐ: «Η Εφορεία 

Αρχαΐοτήτων Πόλής Αθήνών σάς ενήμερώνεΐ ότΐ ο ανελκυστήρας των ΑΜΕΑ γΐα 

τήν Ακρόπολή δεν θα βρίσκεταΐ σε λεΐτουργία λόγω  εργασΐών συντήρήσής, μέχρΐ 

νεωτέρας». Όπως καταγγέλλουν επαγγελματίες ξεναγοί, ο συγκεκρΐμένος 

ανελκυστήρας δεν σχεδΐάστήκε εΐδΐκά γΐα τον χώρο καΐ παρουσΐάζεΐ προβλήματα 

από τήν αρχή τής λεΐτουργίας του. Παρά τΐς δΐαβεβαΐώσεΐς του Υπουργείου 

Πολΐτΐσμού καΐ τΐς θρΐαμβολογίες κατά τα εγκαίνΐα του έργου, οΐ επΐσκέπτες με 
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κΐνήτΐκά προβλήματα παίζουν κυρΐολεκτΐκά "κορώνα-γράμματα" το αν θα 

μπορέσουν να εξυπήρετήθούν. 

Δεδομένου ότι ή γενΐκευμένή εΐκόνα αποδΐοργάνωσής, προχεΐρότήτας καΐ 

έλλεΐψής στοΐχεΐώδους πρόβλεψής καΐ σχεδΐασμού δεν συνάδεΐ με τήν παγκόσμΐα 

ακτΐνοβολία τής Ακρόπολής καΐ των αρχαΐολογΐκών μας χώρων. 

Δεδομένου ότι πρόκεΐταΐ γΐα μνήμεία παγκόσμΐας σήμασίας, τα οποία 

αποτελούν πυρήνα του ελλήνΐκού τουρΐσμού καΐ τής εθνΐκής μας ταυτότήτας. 

Δεδομένου ότι ή υποβάθμΐσή των υπήρεσΐών, ο συνωστΐσμός, ή απουσία 

επαρκών υποδομών καΐ ή εΐσπρακτΐκή λογΐκή χωρίς ουσΐαστΐκές επενδύσεΐς, 

οδήγούν στήν απαξίωσή τής εμπεΐρίας των επΐσκεπτών καΐ πλήττουν καίρΐα τήν 

εΐκόνα τής χώρας δΐεθνώς. 

Δεδομένου ότι οΐ τουαλέτες πλήσίον τής κεντρΐκής εΐσόδου τής Ακρόπολής δεν 

λεΐτουργούν στο σύνολο τους λόγω τεχνΐκών προβλήμάτων υποδομών  

αποχέτευσής  υδροδότήσής καΐ έλλεΐψής προσωπΐκού καθαρΐότήτας. 

Ερωτώνται οι κυρίες Υπουργοί: 

1. Γιατί επιλέχθηκε να εκτελεστούν οι ανακαινίσεις των τουαλετών, του 

πωλητηρίου και άλλων υποδομών εν μέσω της τουριστικής περιόδου και όχι 

κατά τη χειμερινή περίοδο χαμηλής επισκεψιμότητας; Σε ποιο 

χρηματοδοτικό πλαίσιο εντάσσονται; Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα 

ολοκλήρωσης των έργων στην Ακρόπολη; 

2. Στή βάσή ποΐας τεχνΐκής  μελέτής εκτελέστήκαν οΐ σχετΐκές εργασίες το 

2024, με τΐ κόστος γΐα το δήμόσΐο καΐ πώς αΐτΐολογείταΐ ή αναστολή 

λεΐτουργίας τους λίγους μόλΐς μήνες μετά τήν ανακαίνΐσή τους; 

3. Ποιος φορέας σχεδίασε και υλοποίησε την εγκατάσταση του ανελκυστήρα 

ΑμεΑ στην Ακρόπολη; Είναι αλήθεια ότι ο συγκεκριμένος ανελκυστήρας έχει 

προδιαγραφές για 600 δρομολόγια κατ’ έτος; Αν ναι, γιατί επιλέχθηκε για 

την Ακρόπολη του 1 εκ. επισκεπτών; Αν όχι, πόσα δρομολόγια κατ’ έτος έχει 

την τεχνική δυνατότητα να εκτελέσει; Έχει προβλεφθεί αντικατάστασή 

του; Ποιο είναι το ετήσιο κόστος συντήρησης και ποια η μέση ημερήσια 

χρήση του; 

4. Ποιο ήταν το σκεπτικό της κατάργησης του ενιαίου πενθήμερου εισιτηρίου 

για έξι αρχαιολογικούς χώρους του κέντρου της Αθήνας; Έχει εκτιμηθεί η 

επίπτωση αυτής της πολιτικής στην επισκεψιμότητα των υπόλοιπων 

αρχαιολογικών χώρων της Αθήνας; 
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5. Γιατί επιλέχτηκε η κατάργηση του 50% έκπτωσης στο εισιτήριο των άνω 

των 65; Έχουν μελετηθεί οι επιπτώσεις σε ακυρώσεις επισκεπτών 

3ης ηλικίας; 

6. Ποια μέτρα προτίθεστε να λάβετε άμεσα για την αποκατάσταση της 

εύρυθμης, ασφαλούς και αξιοπρεπούς λειτουργίας των αρχαιολογικών 

χώρων, ιδίως της Ακρόπολης, εντός της τουριστικής περιόδου; Προτίθεται 

το Υπουργείο Πολιτισμού να εκτελεί τα αναγκαία έργα υποδομής μέσω του 

τακτικού προϋπολογισμού και του προϋπολογισμού του ΟΔΑΠ; 

7. Πώς απαντά το Υπουργείο Πολιτισμού στην κριτική για προχειρότητα, 

έλλειψη συντονισμού και προσβασιμότητας, που υποβαθμίζει το 

τουριστικό προϊόν και προκαλεί πλήθος αρνητικών σχολίων από ξένους 

επισκέπτες και επαγγελματίες; 

8. Πώς αξιολογεί το Υπουργείο Τουρισμού την κατάσταση που επικρατεί στον 

κορυφαίο αρχαιολογικό προορισμό της χώρας; Έχει γίνει αποτίμηση της 

αρνητικής εμπειρίας των επισκεπτών και των συνεπειών για την εικόνα της 

χώρας ως τουριστικού προορισμού; 

9. Έχουν ζητηθεί από το Υπουργείο Τουρισμού στοιχεία ή εξηγήσεις για τις 

μαζικές ακυρώσεις ταξιδιωτικών πακέτων λόγω αύξησης κόστους 

εισιτηρίων και ελλιπών υποδομών; Υπάρχει επίσημη καταγραφή ή 

αντιμετώπιση του φαινομένου; 

 

Οι ερωτώσες Βουλευτές 

Παναγιώτα (Νάγια) Γρηγοράκου 

Αικατερίνη (Κατερίνα) Σπυριδάκη 




